
PROTOKOLL 

KOMMUNSTYRELSEN 2022-02-07 

Kommunstyrelsens sammanträde 
7 februari 2022 klockan 13:30-14:30, Stadshuset Sal B, deltagande på 
distans via Teams 

Paragrafer 22–38 

Ledamöter  Ersättare 
Martina Hallström (C), 1:e vice ordf 
Anna af Sillén (M), 2:e vice ordf 
Tommy Jonsson (M) 
Malin Hagerström (MP) 
Marita Göransson (KD)  
Kjell Johansson (C) 
Kent Pettersson (S)  
Carina Wallin (S   
Jan Bonnier (M) 
Ahmad Eid (M) 
Marco Venegas Astudillo (MP) tj. ers 
Thom Zetterström (SD)tj. ers 
Marjo Gustafsson (S)tj.ers 

Lars Lundqvist (KD)  
Patrik Ivarsson (L) 
Nicklas Franzén (V) 
Gunilla Andersson (S) 
Anniola Nilsson (M) 
Torbjörn Olsson (C) 
Thomas Hallgren Böhlmark (M) 
Lena Östh (S) 

Övriga deltagare: (§§22–38) Kommundirektör Mats Pettersson, 
Ekonomichef Jukka Taipale, Samhällsbyggandschef Maria Ljungblom, 
kanslichef Jenny Åtegård och strateg Samhällsbyggnad Torben Buzas 
Eliasson 

--------------------------------------------------- 
Mötesordförande 
Martina Hallström 

------------------------------------------------- 
Justerare 
Anna af Sillén 

--------------------------------------------------- 
Sekreterare 
Caroline Svensson 

Anslagsbevis 

Anslag uppsatt 
följande datum: 

Sista dag för 
överklagande: 

Datum för anslags 
nedtagande: 

Protokollet förvaras på Kommunledningskansliet, Nyköpings kommun. 

2022-02-09 2022-03-02 2022-03-03



  PROTOKOLL  

 KOMMUNSTYRELSEN 2022-02-07 
 
 

Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

Innehåll 
KS § 23 Förslag till förändrad debiteringsform och avgiftsnivå för cyklar 
inom hjälpmedelscentralens verksamhet ............................................................ 4 

KS § 24 Svar på motion om att införa ett incidentrapporteringssystem i 
Nyköpings kommuns skolor ................................................................................... 6 

KS § 25 Yttrande över remiss: återstartsutredningens betänkande: Från kris 
till kraft. Återstart för kulturen (SOU2021:77) ...................................................... 9 

KS § 26 Yttrande över revisionsrapport ”Granskning av digitalisering i 
Nyköpings kommun” ............................................................................................. 11 

KS § 27 Ersättning till Barn- och ungdomsnämnden för ökade 
lokalkostnader 2022 .............................................................................................. 13 

KS § 28 Investering: nytt laboratoriedatasystem till Tekniska divisionen, 
Vattenlaboratoriet .................................................................................................. 14 

KS § 29 Genomförande av gator och VA, Arnö östra verksamhetsområde 16 

KS § 30 Yttrande över Trafikverkets Förslag till nationell plan för 
transportinfrastrukturen 2022-2033 .................................................................... 18 

KS § 31 Svar på medborgarförslag om att anlägga en park vid Östra 
klockstapeln............................................................................................................ 21 

KS § 32 Svar på medborgarförslag om att bygga farthinder längs 
Frödingegatan och att ta bort parkeringsförbudet ............................................ 22 

KS § 33 Svar på medborgarförslag om att sluta sprida glitter och konfetti på 
Nyköpings festdagar och liknande arrangemang ............................................. 23 

KS § 34 Svar på medborgarförslag att bygga en asfalterad motionsslinga för 
inlines ...................................................................................................................... 25 

KS § 35 Svar på medborgarförslag gällande regler för trädfällning på 
kommunens mark för att främja effekten av elproduktion i 
solcellsanläggningar ............................................................................................. 26 

KS § 36 Svar på medborgarförslag om att anlägga en naturäng 
(Natura2000) .......................................................................................................... 27 

KS § 37 Delegationsärenden .............................................................................. 28 

KS § 38 Anmälningsärenden ............................................................................... 29 

 

 
  



  PROTOKOLL  

 KOMMUNSTYRELSEN 2022-02-07 
 
 

Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 22 Kommundirektören informerar 

Diarienummer: KK22/48 

Kommundirektören informerar om nuvarande läge med anledning av covid 
19. Kommunstyrelsen får information om antal personer som vårdats på 
sjukhus. Kommunstyrelsen informeras även om hur de olika kommunala 
verksamheterna påverkas för tillfället samt vad som kommer att gälla då 
restriktionerna upphör den 9 februari. Kommundirektören sammanfattar 
läget som fortsatt ansträngt men förbättrat från föregående vecka. 
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KS § 23 Förslag till förändrad debiteringsform och 
avgiftsnivå för cyklar inom hjälpmedelscentralens 
verksamhet 

Diarienummer: KK21/636 

Hjälpmedelscentralen drivs på uppdrag av den gemensamma nämnden för 
samverkan kring socialtjänst och vård. Uppdragsgivare är Region Sörmland 
och samtliga kommuner i länet. Hjälpmedelscentralen ska svara för 
försörjning av hjälpmedel till länets invånare inom bland annat, 
rörelseteknik, kognition, kommunikation och synhjälpmedel. De flesta 
hjälpmedel är samhällsbetalda hjälpmedel som tillhandahålls genom 
uthyrning eller försäljning. 

Cyklar för vuxna har tidigare tillhört kategorin hyreshjälpmedel. Detta har 
inneburit att personen hyr ett hjälpmedel och Hjälpmedelscentralen har 
ansvarat för reparationer, leveranser och förvaring. 

Förslag 
Nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård föreslår nu att cyklar 
övergår från hyreshjälpmedel till försäljningshjälpmedel.  

Personen som förskrivs ett hjälpmedel tar nu över hela ansvaret för cykeln 
och avgiften föreslås vara 5000 kr för en ny cykel och 2500 kr för begagnade 
och redan förskrivna cyklar. Förslaget föreslås gälla för vuxna. 

Under ärendets beredning har Brukarrådet informerats och erbjudits 
möjlighet att inkomma med synpunkter. Inga synpunkter har inkommit. 

Den förändrade debiteringsformen och avgifterna föreslås träda ikraft 1 
april 2022. 

Barnrättsprövning 
Nej 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1) att cyklar som hjälpmedel till vuxna ska tillhöra debiteringsformen 
försäljningshjälpmedel från och med den 1 april 2022, samt 

2) att engångsavgifter för övertagande av hjälpmedel i form av cykel 
antas enligt följande: 
 

Ny cykel – 5000 kr 
Begagnad cykel – 2500 kr 
Redan förskriven cykel – 2500 kr 
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Kommunfullmäktiges beslut skickas till:  
Regionen 
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KS § 24 Svar på motion om att införa ett 
incidentrapporteringssystem i Nyköpings kommuns skolor 

Diarienummer: KK18/332 

Rubricerad motion väcktes på kommunfullmäktiges sammanträde 2018-04-
10 av Anna af Sillén (M), Jan Bonnier (M) och Petter Söderblom (M). 
Motionen lyfter att en förutsättning för goda kunskapsresultat i skolan är en 
trygg och säker skolmiljö. För att kunna säkra och upprätthålla en sådan 
miljö behöver ansvariga politiker och tjänstemän ha en klar bild av läget och 
de utmaningar som finns. Mot bakgrund av detta föreslår motionärerna att 
kommunfullmäktige beslutar att en kontinuerlig incidentrapportering från 
våra skolor införs med det snaraste och att denna görs tillgänglig för alla 
som arbetar inom och/eller har ansvar för skolornas verksamhet. 

Det är viktigt för Nyköping kommun att alla barn, elever och vuxna inom 
våra verksamheter känner sig välkomna och trygga. Verksamheten ska se till 
att barn/elever inte kränker eller trakasserar varandra och det finns rutiner 
och planer för att säkerställa att man arbetar löpande med frågor som 
kränkande behandling, mobbing och trakasserier.  

Inför kommunstyrelsens behandling av ärendet har underlag inhämtats från 
Räddning och säkerhet.  

Sedan den 1 september 2021 har kommunen ett nytt 
incidentrapporteringssystem som nås av alla medarbetare via intranätet. 
Tanken är att samtliga medarbetare ska kunna rapportera bland annat om 
man råkat ut för ett inbrott i en verksamhetslokal, stöld av en dator eller 
annan egendom, ekonomiskt bedrägeri, att personuppgifter råkat komma i 
fel händer eller om man blivit utsatt för hot eller våld. 
Incidentrapporteringssystemet är också till för att fånga upp observationer 
som är kopplade till brott, hot eller våld. 

Rapporter om säkerhetsincidenter hamnar i en gemensam 
funktionsbrevlåda som medarbetare på Räddning och säkerhet, enheten för 
informationsförvaltningen och IT-enheten turas om att bevaka. De tar emot 
rapporterna och gör en första bedömning. Därefter skickas rapporten 
vidare till rätt enhet för åtgärd. Den som har lämnat in rapporten får också 
en återkoppling i ärendet. 

Utöver det jobbar Nyköpings kommun sedan tre år tillbaka enligt EST-
modellen (effektiv samordning för trygghet) som är ytterligare ett system 
med möjlighet att rapportera in olika incidenter. EST är ett arbetssätt och 
samarbete där olika aktörer rapporterar in händelser för att kunna planera 
och genomföra åtgärder där det behövs. EST innebär att både interna 
verksamheter i kommunen och även externa verksamheter (till exempel 
privata bostadsbolag, polis, bevakningsföretag) rapporterar in händelser 
eller iakttagelser som till exempel skadegörelse, otrygga platser, incidenter 
mot anställd, arrangemang med mera.  
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Samtliga kommunala verksamheter, däribland de kommunala skolorna, har 
möjlighet att rapportera in incidenter till EST.  

Utifrån informationen som kommer in samordnar, planerar och genomför 
aktörerna inom EST åtgärder där det behövs, både på kort och lång sikt. Det 
kan till exempel vara att öka insynen i parker eller på skolgårdar så att 
platser blir överblickbar för förbipasserande och inte ett tillhåll där man kan 
utföra skadegörelse eller begå andra brottsliga handlingar ostört i 
skymundan. Inrapporteringen sker på veckobasis. Samtlig Informationen 
som rapporterats in sammanställs sedan till ett veckobrev som skickas ut till 
berörda funktioner och verksamheter. 

Förslag 
Nyköpings kommun har idag två möjliga vägar för medarbetare att 
rapportera incidenter som på ett eller annat sätt påverkat trygghet och 
säkerhet inom verksamheten.  

Dels finns sedan den 1 september 2021 ett nytt 
incidentrapporteringssystem på kommunens intranät där medarbetare 
snabbt kan rapportera incidenter eller observationer av olika slag som rör 
bland annat hot, brott, våld eller annat. Veckovis sker också rapportering av 
incidenter genom EST-arbetet (effektiv samordning för trygghet) där både 
kommunala verksamheter, privata aktörer och polisen samarbetare för att 
skapa lägesbilder och sätta in åtgärder vid behov. Berörda aktörer får sedan 
del av veckobrevet med samtliga inrapporterade incidenter eller händelser.  

Motionen föreslår i övrigt att incidentrapporteringssystemet ska finnas 
tillgängligt för allmänheten att ta del av, kommunen anser dock att det finns 
svårigheter i sådan insyn kopplat till att delar av rapporterna omfattar 
sekretessbelagda uppgifter och uppgifter som kan vara känsliga och som 
rör barns integritet. Det finns också frågetecken kopplat till vad som är 
relevant information för allmänheten att ta del av.  

Mot bakgrund av att kommunen redan idag har två möjliga 
incidentrapporteringssystem anser kommunledningskansliet att behov att 
införa ytterligare ett system inte föreligger.  

Barnrättsprövning 
Ja 

Anna af Sillén (M), Ahmad Eid (M), Marita Göransson (KD), Thom Zetterström 
(SD), Jan Bonnier (M) och Tommy Jonsson (M) yrkar bifall till motionen. 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, ett yrkande om bifall till 
motionen från Anna af Sillén (M) med flera samt framskrivet förslag och 
ställer dessa mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
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Ordförande ställer efter kommunstyrelsen godkännande proposition på 
Anna af Sillén (M) med fleras yrkande om bifall till motionen mot framskrivet 
förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt framskrivet förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1) att avslå motionen, samt 
 

2) att anse motionen besvarad. 

 

Anna af Sillén (M), Ahmad Eid (M), Marita Göransson (KD), Thom 
Zetterström (SD), Jan Bonnier (M) och Tommy Jonsson (M) reserverar sig 
mot beslutet. 

Kommunfullmäktiges beslut skickas till:  
Motionärerna 
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KS § 25 Yttrande över remiss: återstartsutredningens 
betänkande: Från kris till kraft. Återstart för kulturen 
(SOU2021:77) 

Diarienummer: KK21/662 

Regeringen beslutade den 22 december 2020 att ge en särskild utredare i 
uppdrag att dels sammanfatta de konsekvenser covid-19-pandemin 
inneburit för kultursektorn, dels analysera vilka lärdomar som kan dras av 
dessa. Syftet är att skapa goda förutsättningar för kultursektorns återstart 
men även för en god utveckling framåt.  

Utredningen konstaterar att pandemin slagit hårt mot kultursektorn men 
också att tidigare problem uppmärksammats. Utifrån de problem som 
identifierats lämnar utredningen förslag för att dels möta de akuta 
utmaningarna som orsakats av pandemin, men även förslag som bidrar till 
ett starkare kulturliv på längre sikt. 

Nyköpings kommun har mottagit remiss av betänkandet och ett förslag till 
yttrande har tagits fram.  

I beredningen av ärendet har underlag inhämtats från division Näringsliv 
Kultur och Fritid. Kultur och fritidsnämnden har yttrat sig i ärendet. 

Förslag 
Sammanfattningsvis anser Nyköpings kommun att rapporten är gedigen 
och att det är positivt att man har fått med bredden som finns inom sektorn, 
men att folkhögskolorna saknas i dokumentet. Kommunen delar också 
utredningens bild att pandemin har blottlagt strukturella brister inom 
sektorn.  

Prövning av barnets bästa 
Nej 

Anna af Sillen (M), Marita Göransson (KD), Ahmad Eid (M), Tommy Jonsson 
(M) och Jan Bonnier (M) yrkar avslag till framskrivet förslag till förmån för ett 
alternativt yttrande. Thom Zetterström (SD) ansluter sig till yrkandet. 

Inlägg i ärendet görs av Kent Pettersson(S). 

Ett särskilt yttrande lämnas av Anniola Nilsson (M), Thomas Hallgren 
Böhlmark (M), Lars Lundqvist (KD) och Patrik Ivarsson (L). 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, framskrivet förslag och 
Anna af Sillén (M) med fleras yrkande om avslag till förmån för alternativt 
yttrande. Ordförande ställer dessa förslag mot varandra, kommunstyrelsen 
godkänner propositionsordningen. 

Ordförande ställer efter kommunstyrelsens godkännande proposition på 
Anna af Sillén (M) med fleras yrkande om avslag till förmån för alternativt 
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yttrande mot framskrivet förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt framskrivet förslag. 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att anta yttrande över betänkandet ”Från kris till kraft. Återstart för 
kulturen” (SOU 2021:77). 

Anna af Sillen (M), Marita Göransson (KD), Ahmad Eid (M), Tommy Jonsson 
(M), Jan Bonnier (M) och Thom Zetterström (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Bilagor KS § 25 skriftlig reservation, särskilt yttrande. 

Beslutet skickas till: 
Kulturdepartementet 

Kultur- och fritidsnämnden 



 
KS 220207 
Skriftlig reservation 
 
Yttrande över remiss: återstartsutredningens betänkande 
Från kris till kraft – återstart för kulturen (SOU 2021:77) 

KK21/662 

 
På kommunstyrelsen föreslog vi ett alternativt yttrande till det som lagts fram för 
beslut av S, C och MP. Då det inte fick gehör reserverade vi oss mot beslutet. Vårt 
förslag till yttrande enligt nedan: 
 
Svensk kultur- och idrottssektor har under pandemin i praktisk mening befunnit sig i 
en form av verksamhetsförbud. Till en början drastiska och allt som oftast ologiska 
begränsningar har satt stor prägel på den svenska kultur- och idrottsnäringen. Det 
är viktigt att de direkt insatserna nu riktas för att stötta upp arrangörer och 
föreningar som har haft det begränsat till följd av pandemins påverkningar. 
 
Vi kan konstatera att oerhört stort fokus ligger på den offentligt finansierade 
kulturen, trots att den utgör en bråkdel av den totala finansieringen av svenskt 
kulturliv. 
 
- 2/3 av kulturen finansieras från privat håll. Det är viktigt att framhålla att ju mer 
människor får behålla i sin egen plånbok ger mer utrymme till kulturkonsumtion. 
- Det är positivt att utredningen lyfter fram behovet av att införa ett system med 
produktionsincitament fler internationella filmproduktioner. 
- Utredningen missade dock chansen att se över någon form av 
skatteregelförändring för utökad filantropi och privat finansiering av kulturen. Det är 
beklagligt att regeringen uttryckligen förbjöd utredningen att titta på de delarna. 
- Förslaget om kulturcheckar till mångmiljardkostnad är en felprioritering. Det är 
oklart vilken efterfrågan som finns på det och heller inte utrett hur checkarna ska 
hanteras och distribueras och till vilken kostnad. Förslaget har kritiserats av bl.a. 
Folkets Hus och Parker. 
 
Vi konstaterar att utredningen missar chansen till att utveckla förutsättningarna för 
att möjliggöra kulturens finansiering utöver de offentliga anslagen. Det är beklagligt 
då vi anser att vi behöver bredda vägarna för att möjliggöra finansieringen av ett 
bredare kulturliv 
 
 
Anna af Sillén (M)  Ahmad Eid (M)   Tommy Jonsson (M) 
 
 
Jan Bonnier (M)   Marita Göransson (KD)   
 

                   
 
 
 



KS 220207 
Särskilt yttrande 
 
Yttrande över remiss: återstartsutredningens betänkande 
Från kris till kraft – återstart för kulturen (SOU 2021:77) 

KK21/662 

 
På kommunstyrelsen föreslog vi ett alternativt yttrande till det som lagts fram för 
beslut av S, C och MP. Då det inte fick gehör reserverade sig våra partie mot 
beslutet. Vårt förslag till yttrande enligt nedan: 
 
Svensk kultur- och idrottssektor har under pandemin i praktisk mening befunnit sig i 
en form av verksamhetsförbud. Till en början drastiska och allt som oftast ologiska 
begränsningar har satt stor prägel på den svenska kultur- och idrottsnäringen. Det 
är viktigt att de direkt insatserna nu riktas för att stötta upp arrangörer och 
föreningar som har haft det begränsat till följd av pandemins påverkningar. 
 
Vi kan konstatera att oerhört stort fokus ligger på den offentligt finansierade 
kulturen, trots att den utgör en bråkdel av den totala finansieringen av svenskt 
kulturliv. 
 
- 2/3 av kulturen finansieras från privat håll. Det är viktigt att framhålla att ju mer 
människor får behålla i sin egen plånbok ger mer utrymme till kulturkonsumtion. 
- Det är positivt att utredningen lyfter fram behovet av att införa ett system med 
produktionsincitament fler internationella filmproduktioner. 
- Utredningen missade dock chansen att se över någon form av 
skatteregelförändring för utökad filantropi och privat finansiering av kulturen. Det är 
beklagligt att regeringen uttryckligen förbjöd utredningen att titta på de delarna. 
- Förslaget om kulturcheckar till mångmiljardkostnad är en felprioritering. Det är 
oklart vilken efterfrågan som finns på det och heller inte utrett hur checkarna ska 
hanteras och distribueras och till vilken kostnad. Förslaget har kritiserats av bl.a. 
Folkets Hus och Parker. 
 
Vi konstaterar att utredningen missar chansen till att utveckla förutsättningarna för 
att möjliggöra kulturens finansiering utöver de offentliga anslagen. Det är beklagligt 
då vi anser att vi behöver bredda vägarna för att möjliggöra finansieringen av ett 
bredare kulturliv 
 
 
    
Anniola Nilsson (M)  Thomas Hallgren Böhlmark (M)  
  
Lars Lundqvist (KD)   Patrik Ivarsson (L) 
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KS § 26 Yttrande över revisionsrapport ”Granskning av 
digitalisering i Nyköpings kommun” 

Diarienummer: KK21/682 

PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nyköpings 
kommun genomfört en granskning av digitalisering. Granskningens syfte är 
att bedöma om kommunstyrelsen säkerställer att det bedrivs ett 
ändamålsenligt arbete för att nå kommunfullmäktiges mål.   

Utifrån genomförd granskning är revisorernas samlade bedömning att 
kommunstyrelsen inte helt säkerställer att det bedrivs ett ändamålsenligt 
arbete för att nå kommunfullmäktiges mål.   

Mot bakgrund av granskningsresultaten lämnar revisionen i sin 
revisionsrapport följande rekommendationer: 

1. Tillse att en ny och aktuell handlingsplan/uppdragsplan för 
digitalisering tas fram för att konkretisera e-strategin och leda 
kommunens arbete. 

2. Tillse att kompetenshöjande insatser inom digitalisering prioriteras 
för att säkerställa att ansvariga chefer har tillräcklig kompetens om 
digitaliseringens möjligheter. 

3. Tillse att en utvärdering av e-rådets sammansättning och funktion 
genom-förs för att öka möjligheterna till förankring av mål och 
strategier i verk-samheterna. 

4. Tillse att det sker en samordnad hantering av digitaliseringsinitiativ 
utifrån beslutade prioriteringar. 

Förslag 
Kommunens E-strateg har tagit fram ett förslag på yttrande över 
revisionsrapporten, enligt bilaga till tjänsteskrivelse daterad 2022-01-19.  
Förslaget till yttrande bemöter samtliga rekommendationer.  

Yttrandet tar bland annat upp arbetet med framtagande av Program för 
effektiv organisation som planeras ersätta tidigare Handlingsplan för 
digitalisering. 

Det pågår också ett uppdrag inom kommunen gällande översyn av den 
taktiska och operativa styrningen av projekt och uppdrag inom IT och 
digitaliseringsområdet. I uppdraget ingår bland att utvärdera och definiera 
e-rådets framtida roll och ansvarsområde och att förbättra förmågan att styra 
och samordna digitala projekt och initiativ utifrån övergripande mål och 
prioriteringar. 

Prövning av barnets bästa 
Nej 

Thom Zetterström (SD) yrkar avslag till framskrivet förslag. 
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Anna af Sillén (M), Patrik Ivarsson (L), Ahmad Eid (M), Jan Bonnier (M), Lars 
Lundqvist (KD), Anniola Nilsson (M), Thomas Hallgren Böhlmark (M), Marita 
Göransson (KD) och Tommy Jonsson (M) lämnar in ett särskilt yttrande. 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, framskrivet förslag och 
Thom Zetterströms yrkande om avslag. Ordförande ställer dessa mot 
varandra. Kommunstyrelsen godkänner propositionsordningen. Ordförande 
ställer efter kommunstyrelsens godkännande proposition på Thom 
Zetterströms (SD) yrkande om avslag mot framskrivet förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt framskrivet förslag. 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att anta yttrande över revisionsrapporten ”Granskning av 
digitalisering i Nyköpings kommun, enligt bilaga till tjänsteskrivelse 
daterad 2022-01-19. 

Thom Zetterström (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Bilaga KS § 26 särskilt yttrande 

Beslutet skickas till: 
Revisorerna 

Kommunfullmäktige för anmälan 

Kommunledningskansliet 



KS 220207 
Särskilt yttrande 
 
Yttrande över revisionsrapport: granskning av digitalisering i Nyköpings 
kommun  KK21/682 
 
Att offentlig sektor hänger med i digitaliseringen är viktigt ur flera pespektiv – dels 
för att inte bli en bromskloss utan tvärtom gärna vara en gaspedal för utveckling och 
innovation, men också för att erbjuda medborgarna bästa möjliga service. 
 
När det gäller digitaliseringen som en del i att hantera pandemin och upprätthålla 
såväl smittskydd som demokratisk transparens tycker vi att S, C MP-styret har visat 
en bristande vilja att använda sig av digitala lösningar som en möjlighet för alla 
förtroendevalda att utföra sina uppdrag, och för medborgarna att få insyn. 
Kommunfullmäktige är det tydligaste exemplet där M,KD och L hela tiden tryckt på 
för en digital lösning så att hela fullmäktige kan sammanträda och medborgarna följa 
debatten. Så har inte skett, och i brist på digital utrustning sammanträdde 
fullmäktige i minimerad skala och den videolänk som resterande ledamöter och 
ersättare fick för att följa sammanträdet, tillgängliggjordes inte för medborgarna.  
 
I arbetet framåt behöver lärdom dras av detta så att digitaliseringen av kommunens 
tjänster dels går fortare, och dels tydligt syftar till en transparent demokratisk 
process. 
 
 
    
 
Anna af Sillén (M)  Ahmad Eid (M)   Tommy Jonsson (M) 
 
 
Jan Bonnier (M)   Anniola Nilsson (M)  Thomas Hallgren Böhlmark (M)  
  
 
Lars Lundqvist (KD)   Marita Göransson (KD)  Patrik Ivarsson (L) 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 27 Ersättning till Barn- och ungdomsnämnden för 
ökade lokalkostnader 2022 

Diarienummer: KK22/40 

Barn- och ungdomsnämnden vill ha ersättning för lokalkostnader för 
Träffens förskola som inte tagits med i budgetramen för 2022. För att 
hantera hyreskostnaderna har medel avsatts hos kommunstyrelsens 
ofördelade medel.  

Den beräknade merkostnaden för Träffens förskola beräknas till 2 072 412 
kr. Prognosen som tagits fram gällande antalet barn i förskolorna visar 2 425 
barn i kommunal förskola och 528 barn i fristående förskolor. Utifrån dessa 
siffror blir det en ökad kostnad med 2 524 815 kr. 

Prövning av barnets bästa 
Nej 

Inlägg i ärendet görs av Thom Zetterström (SD) och Jan Bonnier (M). 
Ekonomichef Jukka Taipale svarar på frågor. 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att ersätta Barn- och ungdomsnämnden med 2 524 815 kr från 
kommunstyrelsens ofördelade medel för ökade lokalkostnader 
under 2022. 

Beslutet skickas till: 
Ekonomiavdelningen 

Barn- och ungdomsnämnden 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 28 Investering: nytt laboratoriedatasystem till Tekniska 
divisionen, Vattenlaboratoriet 

Diarienummer: KK21/135 

Tekniska divisionen i Nyköpings kommun driver ett laboratorium som är 
ackrediterat enligt ISO 17025 sedan 1991 och utför analyser av dricks- och 
avloppsvatten för Nyköping Vatten. Det är analyser enligt de tillstånd och 
lagar som gäller för Nyköping Vattens verksamheter, både avseende dricks- 
och avloppsvatten. 

Inköp av ett nytt laboratoriedatasystem är väsentligt för att Nyköpings 
vattenlaboratorium ska kunna fortsätta verksamheten i samma omfattning 
som hittills. Dagens laboratoriedatasystem, Labreda, är ålderstiget. Det 
varken utvecklas eller supportas längre och systemet är inte kompatibelt att 
köras i nyare datamiljöer än Windows 7. Kommunens IT-avdelning ser stora 
risker för kommunens IT-miljö om Labreda inte byts ut.  

Ett laboratoriedatasystem är ett samlat system som är väsentligt utifrån 
kvalitetssystemet ISO 17025 eftersom det innehåller uppgifter om 
laboratoriets kontroller av alla analysmetoder för att kunna garantera att 
resultat som rapporteras ut är korrekta. Det är också det system där alla 
prover får ett provnummer och analysschema, där provresultat skrivs in, 
granskas och bedöms. Det genererar sedan en analysrapport och ett 
fakturaunderlag. Laboratoriedatasystem innehåller även verksamhetens och 
andra kunders samlade historiska laboratoriedata som är värdefullt och 
bland annat används för att följa trender, vid miljörapportering och som 
underlag till utredningar. Denna historik av data kan även erbjudas andra 
verksamheter som lämnar in prover till vattenlaboratoriet.  

Laboratoriet har 2021 genomfört en uppdatering av taxan för att kunna 
täcka kapitalkostnaderna för det nya systemet. Efter beslut i 
Kommunstyrelsen 2021-03-01, Dnr KK21/135, har en upphandling 
genomförts. Vinnande anbud ligger på 0,7 mnkr med en årlig licenskostnad 
på 21 tkr. Den planerade investeringen har projektnummer 3084 i BPA. 

Prövning av barnets bästa 
nej 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att uppdra till Tekniska divisionen att köpa in ett nytt 
laboratoriedatasystem, 
 

2) att anvisa 0,7 mnkr till Tekniska divisionen från Kommunstyrelsens 
ofördelade investeringsmedel för uppdraget, samt 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

3) att investeringens kapitaltjänstkostnader belastar Tekniska 
divisionens, Vattenlaboratoriets, budget. 

Beslutet skickas till: 
Ekonomiavdelningen 

Tekniska divisionen 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 29 Genomförande av gator och VA, Arnö östra 
verksamhetsområde 

Diarienummer: KK19/659 

Det är mycket stor efterfrågan på mark för verksamheter i Nyköpings 
kommun och därför föreslås en fortsatt exploatering av Arnö östra 
verksamhetsområde i enlighet med aktuella detaljplaner, P 92-15 och P13-8 
(lokalgatan).  Syftet med detaljplanerna är att skapa förutsättningar för 
utvidgning av det befintliga planområdet med nya industritomter.  

Projektet leds av Mark- och exploateringsenheten som samordnar och 
koordinerar samtliga delprojekt, varav byggnation av gator och VA är ett, 
inom detaljplaneområdet.   

Kommunstyrelsen tog 2019-11-04 beslut om att uppdra till Tekniska 
divisionen att genomföra projektering och upphandling av utbyggnation av 
allmän plats (KS § 270 Dnr KK19/659). Tekniska divisionen har nu slutfört 
projektering och upphandling av utbyggnad av gata och de allmänna VA-
anläggningarna inom Arnö östra verksamhetsområde (markerat rött på 
kartan nedan). 

Utifrån inkomna anbud har en anbudsbaserad kalkyl tagits fram för 
genomförandet av gata och VA inom området. Kalkylen anger en 
byggkostnad 30 mnkr för utbyggnaden, varav 5,2 mnkr för VA-
anläggningarna.  

Kalkylerad intäkt för kvarvarande mark i pågående etapp är ca 35,5 miljoner 
kronor baserad på försäljning av industritomter.  

Se bilaga till tjänsteskrivelsen som visar Arnö östra verksamhetsområde med 
etapp 1 som redan har färdiga etableringar och etapp 2 som nu berörs i 
framskrivningen för kommande etableringar. 

Förslag 

Utifrån inkomna anbud har en anbudsbaserad kalkyl tagits fram för 
genomförandet av gata och VA inom området. Kalkylen anger en 
byggkostnad 30 mnkr för utbyggnaden, varav 5,2 mnkr för VA-
anläggningarna.  

Kalkylerad intäkt för kvarvarande mark i pågående etapp är ca 35,5 miljoner 
kronor baserad på försäljning av industritomter.  

Se bilaga till tjänsteskrivelsen som visar Arnö östra verksamhetsområde med 
etapp 1 som redan har färdiga etableringar och etapp 2 som nu berörs i 
framskrivningen för kommande etableringar. 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

Prövning av barnets bästa 

Nej 

 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att ge Samhällsbyggnad, Mark och Exploatering i uppdrag som 
huvudprojekt att utföra vidare utredning, exploatering, 
markreglering och försäljning inom Arnö östra verksamhetsområde 
enligt reviderad budget, 
 

2) att ge Tekniska Divisionen i uppdrag, som delprojekt, att bygga ut 
vägarna och de allmänna VA-anläggningarna inom området, 
 

3) att anvisa 30 mnkr till Tekniska divisionen för genomförandet av 
byggnation varav 5,2 mnkr avseende VA ska finansieras med 
anslutningsavgifter, 
 

4) att finansiera investeringen inom exploatering med medel från sålda 
exploateringsfastigheter, samt 
 

5) att inarbeta kapitaltjänstkostnader i Miljö- och 
samhällsbyggnadsnämndens driftsbudget. 
 

Beslutet skickas till: 
Tekniska divisionen 

Samhällsbyggnad 

Ekonomiavdelningen 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 30 Yttrande över Trafikverkets Förslag till nationell plan 
för transportinfrastrukturen 2022-2033 

Diarienummer: KK21/692 

Trafikverket har regeringens uppdrag att ta fram en ny Nationell plan för 
transportinfrastrukturen för åren 2022-2033. Den nationella planen 
beskriver hur den statliga infrastrukturen ska underhållas och utvecklas och 
omfattar i huvudsak:  

• drift och underhåll av statliga vägar och järnvägar,  
• investeringar i statliga vägar, järnvägar, farleder och slussar,  
• åtgärder för att minska infrastrukturens miljöpåverkan,  
• stöd till kommuner för att främja hållbara stadsmiljöer 

(stadsmiljöavtal),  
• medel till forskning och innovation. 

Utgångspunkten för Trafikverkets förslag är de transportpolitiska målen, 
inklusive klimatmålen. Trafikverkets övergripande prioritering är att enligt 
fyrstegsprincipen i första hand vårda och utveckla den infrastruktur som 
redan finns, samt vidta åtgärder som gör att den utnyttjas effektivt. 

Den ekonomiska ramen för planen uppgår till 799 miljarder kr exklusive 
intäkter från trängselskatter, lån, avgifter och olika former av 
medfinansiering. Regeringen har signalerat att den liggande planen skall 
genomföras, vilket begränsar utrymmet för att ta in nya objekt trots att 
ramen är den högsta någonsin. Att objekt i den liggande planen fördyras 
innan och under produktion begränsar också utrymmet för nya objekt och 
satsningar. 

Av den totala ramen fördelas 437 miljarder till utveckling av 
transportsystemet, varav 80% går till satsningar på järnväg. Nya stambanor 
föreslås tilldelas en ram om totalt 104 miljarder under planperioden, varav 
Ostlänken utgör 67,8 miljarder vilket är det enskilt största objektet i 
planförslaget.  

Förslag 
Att Ostlänken har en så stark position i planförslaget är något som 
Nyköpings kommun lyfter fram som huvudpunkt i yttrandet, tillsammans 
med att Stockholm Skavsta Flygplats roll i det nationella transportsystemet 
förstärks ytterligare med Ostlänken och stationen vid flygplatsen. 

I förslaget till yttrande lyfts sammanfattningsvis följande punkter: 

• Att det är mycket positivt att Ostlänken fortsatt finns med som ett 
namngivet objekt i förslaget till Nationell plan och att anslaget till 
banan ökar jämfört med gällande plan.  

• Att vi framhåller att Ostlänken står på egna ben och har stor och 
viktig roll för att stärka regional, storregional, nationell och 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

internationell utveckling och tillgänglighet i Stockholm-
Mälardalsregionen. 

• Att vi har nära samverkan med Trafikverket för att genomföra 
byggnationen av Ostlänken och att framdriften i projektet är god. 

• Att vi skrivit under avtal med Sverigeförhandlingen om att utveckla 
samhället och driva på bostadsbyggandet för att Sverige ska få de 
nyttor som satsningen på Ostlänken ger. 

• Att satsningar på sträckan Järna-Stockholm behövs för att hela 
Ostlänken-systemet skall fungera effektivt. 

• Att Stockholm Skavsta Flygplats med sin kapacitet och funktion 
bidrar till redundansen i Stockholm-Mälardalen. 

• Att Stockholm Skavsta Flygplats betydelse ökar med Ostlänken och 
tågstation vid flygplatsen, som tillsammans bildar en stark 
multimodal transportnod med förbättrade kopplingar både norrut 
mot Södertälje och Stockholm liksom söderut mot Norrköping och 
Linköping. 

• Att transportsystemet som helhet kan bli än mer hållbart när 
Ostlänken utvecklas i samverkan med andra satsningar i nationell 
plan och med regionala planer, genom skapandet av effektiva 
omstigningsnoder med kopplingar till gång, cykel och kollektivtrafik. 

Yttrandet har arbetats fram i samverkan mellan Samhällsbyggnad och 
Tekniska Divisionen.  

Prövning av barnets bästa 
Nej 

Torben Buzas Eliasson, strateg Samhällsbyggnad föredrar ärendet och 
svarar på frågor inför kommunstyrelsen. 

Inlägg i ärendet görs av Anna af Sillén (M) och Martina Hallström (C). 

Thom Zetterström (SD) yrkar avslag till framskrivet förslag. 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, framskrivet förslag och 
yrkandet om avslag från Thom Zetterström (SD). Ordförande ställer dessa 
mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner propositionsordningen. 
Ordförande ställer efter kommunstyrelsens godkännande proposition på 
Thom Zetterströms (SD) yrkande om avslag mot framskrivet förslag och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt framskrivet förslag. 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att godkänna yttrandet över Trafikverkets Förslag till nationell plan för 
transportinfrastrukturen 2022–2033, enligt bilaga till tjänsteskrivelse 
daterad 2021-01-19. 
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Thom Zetterström reserverar sig skriftligen mot beslutet. 

Bilaga KS § 30 skriftlig reservation. 

Beslutet skickas till: 
Trafikverket 

Samhällsbyggnad 

Tekniska divisionen 
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KS § 31 Svar på medborgarförslag om att anlägga en park 
vid Östra klockstapeln 

Diarienummer: KK19/712 

Rubricerat medborgarförslag väcktes i kommunfullmäktige 2020-02-11. 
Förslagsställaren föreslår att Nyköpings kommun anlägger en park vid Östra 
klockstapeln och österut mot gångvägen mellan Stackebergsvägen och 
Bergsgränd. Förslagsställaren belyser även möjligheten att anlägga något 
med porlande vatten i sluttningen. Förslaget motiveras av att det är ett fint 
område som avsevärt kunder förskönas av föreslagna åtgärder.  

Nyköpings kommun ser positivt på att medborgare använder demokratiska 
kanaler för att komma med förslag och synpunkter rörande kommunen. I 
linje med förslagets intention är det Nyköpings kommuns ambition att 
erbjuda livskvalitet med trivsamma och nära boendemiljöer i livets alla 
skeden.  

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden konstaterar i sitt yttrande i ärendet 
att området som förslagsställaren vill utveckla idag är en naturyta med berg i 
dagen, träddunge och gräsyta. Det innebär att området idag ger ett flertal 
möjligheter för olika besök och vistelser. Att utveckla området till en mer 
iordningställd park med de resurser som skulle tas i anspråk ser nämnden 
inte som motiverat eftersom det redan idag finns flera möjligheter att 
använda området. Mot ovan bakgrund föreslås därför kommunstyrelsen 
besluta att avslå medborgarförslaget.  

Prövning av barnets bästa 
Nej 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att avslå medborgarförslaget, samt 
 

2) att därmed anse medborgarförslaget besvarat. 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige för anmälan 

Förslagsställaren 

Miljö-och samhällsbyggnadsnämnden 
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KS § 32 Svar på medborgarförslag om att bygga farthinder 
längs Frödingegatan och att ta bort parkeringsförbudet 

Diarienummer: KK20/231 

Rubricerat medborgarförslag väcktes i kommunfullmäktige 2020-04-14. 
Förslagsställaren anför att Nyköpings kommun bör bygga väghinder 
exempelvis bulor längs med Frödingsgatan i Nyköping samt ta bort 
stoppförbudsskylten längst med ena sidan av samma gata så boende kan 
parkera där. Detta motiveras med att det kommer leda till minskad hastighet 
från bilförarna vilket skapar en säkrare närområdesmiljö för dem som bor i 
området, speciellt barnen då det också finns en skola i närheten och det är 
en vältrafikerad gata. 

Nyköpings kommun ser positivt på att medborgarna använder de 
demokratiska kanaler som finns för att uttrycka förslag och åsikter till 
kommunen. Att ha en säker närområdesmiljö för medborgarna kring deras 
boenden och vardagliga rörelsemönster är väldigt viktigt för kommunen. 

Miljö och samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig över förslaget och 
konstaterar att Frödingegatan är en relativt kort gata där körbanan är avskild 
från gångbanan med trädplanteringar på båda sidor. Att anlägga farthinder 
är inte motiverat ur säkerhetssynpunkt med anledning av avståndet mellan 
gångväg och körbana.  

Parkeringsförbudet uppkom på grund av att det var mycket svårt att ta sig 
fram på gatan med parkerade bilar på båda sidor. Att införa parkering på 
båda sidor skulle återigen skapa en svår trafiksituation ur 
framkomlighetssynpunkt.  

Med stöd av ovan bakgrund föreslår kommunledningskansliet att 
medborgarförslaget avslås. 

Prövning av barnets bästa 
Nej 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att avslå medborgarförslaget, samt 
 

2) att därmed anse det besvarat. 
 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige för anmälan 

Förslagsställaren 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 33 Svar på medborgarförslag om att sluta sprida glitter 
och konfetti på Nyköpings festdagar och liknande 
arrangemang 

Diarienummer: KK19/236 

Medborgarförslaget väcktes på kommunfullmäktiges sammanträde 2019-
04-09. Förslagsställaren anför att kommunen ska sluta sprida glitter och 
konfetti på Nyköpings festdagar och liknande arrangemang alternativt att 
kommunen ska välja ett miljövänligt alternativ. Slutligen menar 
förslagsställaren att kommunen även ska påverka köpmännen att sluta sälja 
dessa produkter. Förslaget motiveras med att glitter och konfetti består av 
små plastbitar som är svåra att städa upp och att de därmed sprider sig till 
naturen och skadar miljön. 

Underlag har inhämtats från division Näringsliv, Kultur och Fritid för 
besvarande av förslaget. 

Nyköpings kommun delar förslagsställarens intention avseende att det är 
viktigt att arbeta aktivt med miljöfrämjande åtgärder och även, i den mån 
det är möjligt, agera påverkanskraft för andra att göra miljövänliga val. Att 
arbeta för ett långsiktigt hållbart samhälle är något som alla bär ett ansvar i 
och som kommun är det av stor vikt att gå före i den utvecklingen.  

Av denna anledning meddelar Nyköpings Arenor, som ansvarar för 
arrangemangen i kommunen, att det inte finns någon avsikt att använda och 
därmed sprida konfetti och glitter på något av de arrangemang som 
kommunen arrangerar utomhus där det finns risk för spridning. Vidare 
bedriver kommunen ett aktivt hållbarhetsarbete genom att uppmuntra 
andra som arrangerar evenemang i Nyköpings kommun till att anordna 
hållbara event. Bland annat finns en checklista för arrangörerna att följa som 
har bäring på just detta område. I denna ingår bland annat uppmaning till 
åtgärder för att minska avfallet, däribland konfetti, genom att ta bort detta 
helt eller överväga andra miljövänliga/återvinningsbara alternativ eller 
digitala lösningar.  

Mot bakgrund av ovan arbetar således kommunen redan i den riktningen 
som förslaget gör gällande. I de arrangemang som kommunen anordnar 
själva utomhus används inte konfetti eller glitter och kommunen uppmanar 
även externa arrangörer att följa samma linje ur miljö- och 
hållbarhetssynpunkt. Mer om detta finns att läsa på Nyköpings Arenors 
webbplats. Då förslaget på så vis redan är uppfyllt föreslås att det avslås 
med hänvisning till detta och då inga ytterligare åtgärder bedöms motiverat 
att genomföra.  

Prövning av barnets bästa 
Nej 
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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att avslå medborgarförslaget då det redan är att anse som uppfyllt, 
samt 

2) att därmed anse medborgarförslaget besvarat. 
 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige för anmälan 

Förslagsställaren 



  PROTOKOLL  

 KOMMUNSTYRELSEN 2022-02-07 
 
 

Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 34 Svar på medborgarförslag att bygga en asfalterad 
motionsslinga för inlines 

Diarienummer: KK19/292 

Medborgarförslaget väcktes av kommunfullmäktige 2019-05-14. 
Förslagsställaren föreslår att Nyköpings kommun beslutar att bygga en 
asfalterad motionsslinga på 5 km för inlines. Förslaget motiveras med att det 
är bra för folkhälsan.  

Nyköpings kommun ser positivt på att medborgare använder demokratiska 
kanaler för att komma med förslag och synpunkter rörande kommunen och 
vad de vill ska utvecklas. Medborgares möjlighet att motionera i frisk luft och 
vikten av att främja folkhälsan är två frågor som är mycket viktiga för 
kommunen.  

Gällande förslaget att anlägga en särskild asfalterad motionsslinga, för till 
exempel inlines, behöver kommunen bedöma denna insats mot andra 
prioriterade åtgärder. En investering av den typen skulle även leda till 
kostnader för underhåll och liknande som i dagsläget inte anses kunna 
prioriteras. Detta mot bakgrund av att det finns andra asfalterade ytor att 
åka inlines på, även om kommunen har förståelse för att det inte är samma 
sak som att ha en avsedd slinga för just det ändamålet.  

Utifrån detta föreslår kommunledningskansliet att medborgarförslaget 
avslås.  

Prövning av barnets bästa 
ja 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att avslå medborgarförslaget, samt 
 

2) att därmed anse det besvarat. 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige för anmälan 

Förslagsställaren 



  PROTOKOLL  

 KOMMUNSTYRELSEN 2022-02-07 
 
 

Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 35 Svar på medborgarförslag gällande regler för 
trädfällning på kommunens mark för att främja effekten av 
elproduktion i solcellsanläggningar 

Diarienummer: KK18/693 

Medborgarförslaget väcktes på Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-
10-23. Förslagsställarna föreslår att Nyköpings kommun skapar regler 
avseende fällning av träd på kommunal mark som reducerar effekten av 
elproduktion i solcellsanläggningar. Motiveringen är att kommunen bör 
verka för ett miljövänligt samhälle.  

Samhällsbyggnad har yttrat sig i ärendet.  

Markförvaltarna tillhörande Mark- och exploateringsenheten har sedan en 
lång tid tillbaka arbetat efter en strikt policy gällande nedtagning av träd på 
kommunal mark i anslutning till privata tomter. Policyn tillåter enbart 
nedtagning av riskträd, det vill säga sjuka eller skadade träd som kan utgöra 
en fara för allmänheten om de skulle falla vid exempelvis kraftig blåst eller 
av annan skada/åldersskäl. Innan tillåtelse ges för trädfällning besiktas 
träden alltid av en markförvaltare.  

Nyköpings kommun ser positivt på att medborgare aktivt engagerar sig och 
kommer med förslag för att förbättra staden, samhället och miljön med hjälp 
av demokratiska kanaler.  

Att verka för ett miljövänligt samhälle ligger i linje med kommunens syfte att 
främja en långsiktig hållbar utveckling, men med nuvarande strikta policy 
kring trädfällning på kommunal mark är det svårt att tillgodose 
förslagsställarens önskemål om att tillåta annan nedtagning av träd än de 
riskträd som kan utgöra en fara för allmänheten om de skulle falla. Med 
anledning av detta föreslår Kommunledningskansliet att 
medborgarförslaget avslås.  

Prövning av barnets bästa 

Nej 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att avslå medborgarförslaget, samt 
 

2) att därmed anse det besvarat. 

 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige för anmälan 

Förslagsställaren 



  PROTOKOLL  

 KOMMUNSTYRELSEN 2022-02-07 
 
 

Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 36 Svar på medborgarförslag om att anlägga en 
naturäng (Natura2000) 

Diarienummer: KK19/505 

Rubricerat medborgarförslag väcktes på kommunfullmäktiges sammanträde 
2019-09-10. Förslagsställaren föreslår att kommunen ska anlägga en 
naturäng (Natura2000) vid gravfältet Helgona 55:1 bakom fotbollsplanerna 
vid Krikonbacken/Harg. Detta då området idag har en bleknande tillvaro där 
sly har börjat ta över enligt förslagsställaren, och menar vidare att området 
har goda förutsättningar för att skapa en naturlig äng som skulle höja 
trivseln i området samt skapa ett gynnsamt habitat för olika växter och djur. 
Vidare föreslås att det kan röjas upp i området i anslutning till Nyköpingsån.  

Natura 2000 är ett nätverk av EU:s mest skyddsvärda naturområden. Syftet 
är att värna om vissa naturtyper samt växt- och djurarter som 
medlemsländerna kommit överens om att skydda.  

I Nyköpings kommun finns 47 naturreservat och ett Naturum. Av de 47 
naturreservaten är 43 statliga och 5 kommunala. De kommunala 
naturreservaten är Hållet Marieberg Stenbro, Labro Ängar, 
Janstorpsskogen, Ryssbergen, Strandstuviken och Horsvik. Dessutom är ett 
område vid Örstigsnäs på gång att bli naturreservat.  

Skogen runt om i vår kommun ägs av såväl kommun som stat och privata 
markägare. Vad gäller det aktuella området som lyfts fram i 
medborgarförslaget har det framkommit att det inte är kommunalägd mark. 
Detta innebär att kommunen inte bestämmer över åtgärder inom området. 
Då kommunen inte har rådighet över det aktuella området föreslås att 
medborgarförslaget avslås.  

Prövning av barnets bästa 

Nej 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att avslå medborgarförslaget, samt 
 

2) att därmed anse det besvarat. 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige för anmälan 

Förslagsställaren 

  



  PROTOKOLL  

 KOMMUNSTYRELSEN 2022-02-07 
 
 

Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 37 Delegationsärenden  

Diarienummer: KK22/5 

Förteckning över beslut fattade på delegation: 
 
Nr Från Innehåll Diarienummer 
1 HR-specialist, HR-

avdelningen 
Anmälan om 
delegationsbeslut: 
Beslut om 
arbetsrättsliga 
sanktioner mot anställd 
– Avstängning 
 

KK22/27:2 

2 HR-Chef, HR-
avdelningen 

Anmälan om 
delegationsbeslut: 
Beslut om uppsägning 
på grund av personliga 
skäl 
 

KK22/29:2 

3 Förhandlingsansvarig, 
HR-avdelningen 

Anmälan om 
delegationsbeslut: 
Beslut om 
undertecknande av 
förhandlingsprotokoll 
enligt MBL 11 § 
 

KK22/25 

4 Förhandlingsansvarig, 
HR-avdelningen 

Anmälan om 
delegationsbeslut: 
Beslut om 
undertecknande av 
förhandlingsprotokoll 
enligt MBL 14 § 
 

KK21/487:3 

5 Kommunjurist, 
Kommunledningskansliet 

Anmälan av 
delegationsbeslut: 
Beslut om Yttrande 
över ansökan om 
hemvärnspersonal 
 

KK22/14:3 

 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att lägga rubricerade delegationsärenden till handlingarna. 



  PROTOKOLL  

 KOMMUNSTYRELSEN 2022-02-07 
 
 

Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

KS § 38 Anmälningsärenden 

Diarienummer: KK22/2 

Nr Från Innehåll Diarienummer 
1 Nyköpings kommun / 

Mullhyttans Utveckling AB 
Påskrivet Köpebrev/kvitto av 
fastigheten Nöthagen med 
anledning av 
Hemgårdspassagen 
 

KK21/480:5 

2 Samhällsbyggnad Rapport: Bostadsbyggandet i 
Nyköpings kommun 2021 
 

KK22/2:1 

3 Integritetsskyddsmyndigheten Beslut i ärende gällande 
anmälan av 
personuppgiftsincident till 
Integritetskyddsmyndigheten 
(IMY) - Personalakter - 
Ärendet avslutas utan åtgärd 
 

KK21/683:2 

4 Nämnden för samverkan kring 
socialtjänst och vård 

Verksamhetsplan med 
budget 2022 - 2024 för 
Nämnden för samverkan 
kring socialtjänst och vård 
 

KK21/16:7.1 

 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1) att lägga rubricerade anmälningsärenden till handlingarna. 
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